
Verslag  
Vergadering Euregioraad op 23 november 2023  

om 14:00 uur  
PAN Kunstforum Niederrhein, Emmerich am Rhein 

 
Aanwezig: zie lijst van deelnemers 
 
Punt 1 Opening en verwelkoming 
 
De voorzitter, de heer Bruls, opent de vergadering en heet alle aanwezigen van harte welkom. Hij 
verwelkomt in het bijzonder de burgemeester van Emmerich, Peter Hinze, en de curator van het PAN 
Kunstforum, Christiane van Haaren. De voorzitter geeft het woord aan de heer Hinze. 
De heer Hinze heet alle aanwezigen van harte welkom en geeft de leden van de Euregioraad een 
korte introductie over zijn stad. De voorzitter bedankt de heer Hinze en geeft het woord aan mevrouw 
Van Haaren, die ook iedereen welkom heet en vervolgens het Kunstforum PAN voorstelt. De voorzitter 
dankt ook mevrouw Van Haaren hartelijk voor haar bijdrage. 
 
Vervolgens vraagt hij de leden van de Euregioraad of zij opmerkingen of bedenkingen hebben bij de 
agenda. Het laatste is niet het geval. Derhalve wordt de agenda ongewijzigd vastgesteld.  
 
Punt 2 Goedkeuring van het verslag van 15 juni 2023 (toegezonden op 18 juli 2023) 

De voorzitter vraagt of er over het verslag nog vragen of opmerkingen zijn. 

Er zijn geen vragen of opmerkingen met betrekking tot het verslag. 

Besluit: 
Het verslag wordt zonder wijzigingen unaniem vastgesteld. 
 
Punt 3 Toelating van een nieuw lid 
 
De voorzitter legt uit dat de burgemeester van Stadt Dinslaken, mevrouw Eislöffel, in mei 2023 een 
aanvraag heeft ingediend voor toelating van Dinslaken tot de Euregio Rijn-Waal. Vervolgens is het 
dagelijks bestuur tijdens zijn vergadering van 15 september 2023 unaniem tot de conclusie gekomen 
dat het opnemen van Stadt Dinslaken het evenwicht tussen het Nederlandse en het Duitse 
werkgebied ten goede zou komen en de regionale samenwerking langs de Rijn zou uitbreiden. De 
voorzitter vraagt de twee vertegenwoordigers van Stadt Dinslaken, de heer Termath en de heer 
Schneider, om Stadt Dinslaken aan de hand van een presentatie kort voor te stellen. 
 
Vervolgens vraagt hij de leden van de Raad om via stemming al dan niet in te stemmen met het 
voorstel van het dagelijks bestuur. 
 
Besluit: 
De Euregioraad stemt unaniem in met het voorstel van het dagelijks bestuur om Stadt Dinslaken per 1 
januari 2024 als Euregiolid te laten toetreden. 
 
De voorzitter feliciteert de vertegenwoordigers van Stadt Dinslaken, de heer Termath en de heer 
Schneider, van harte.  
 
Punt 4 Euregio-organen 
 
De voorzitter legt uit dat met ingang van de subsidieperiode van Interreg VI A alle Interreg-partners na 
indiening in de 18 weken durende besluitvormingsperiode drie weken de tijd hebben om hun 
standpunt te bepalen. Na het doornemen van de procedures is besloten het definitieve standpunt van 
de Euregioraad aan het dagelijks bestuur van de Euregio Rijn-Waal te delegeren. De commissies 
behouden hun adviserende functie. Daartoe worden per Interreg-ronde twee gezamenlijke digitale 
vergaderingen georganiseerd (grensoverschrijdende verstandhouding en financiën en projecten voor 
de prioriteiten 3 en 4, en economische aangelegenheden en financiën en projecten voor de prioriteiten 
1 en 2).  
Daarnaast komen de drie commissies elk twee keer per jaar voor een fysieke vergadering bijeen. 
Tijdens deze vergaderingen worden onderwerpen en actuele ontwikkelingen besproken.  
Helaas kenden de eerste digitale vergaderingen een lagere opkomst en ook de fysieke vergaderingen 
worden sinds de coronapandemie minder goed bezocht dan voorheen. In april hebben de commissies 
dan ook geopperd om de nieuwe commissiestructuur aan het einde van dit jaar te evalueren.  



Het onderwerp is daarom besproken in de drie commissies en in het dagelijks bestuur. Het dagelijks 
bestuur heeft toen besloten een digitale enquête te houden onder de commissieleden om hun 
beweegredenen te bepalen. Daarna worden vervolgstappen ondernomen om de deelname van de 
commissieleden te verbeteren. Graag willen wij daartoe ook de leden van de Euregioraad om advies 
vragen. 
 
De gemeente Heumen steunt de procedure. 
 
De heer Riesmeijer, Gemeente Wageningen, stelt voor om de leden in de commissies persoonlijk aan 
te spreken, omdat zo iedereen ook daadwerkelijk wordt bereikt. De heer Kochs geeft aan dat dit zo 
nodig zal gebeuren. 
 
Besluit: 
Het functioneren van de Euregiocommissies wordt geëvalueerd en de Euregioraad wordt vervolgens 
van de resultaten op de hoogte gesteld. 
 
Punt 5 Memo Raadsleden Arnhem/Nijmegen over waterstof 
 
De voorzitter geeft aan dat de leden van de Euregioraad namens de gemeenten Nijmegen en Arnhem 
de Euregio Rijn-Waal hebben verzocht een bijeenkomst van deskundigen op het gebied van waterstof 
te organiseren. Hiertoe is op 5 oktober 2023 door de gemeenteraad van Nijmegen bij het dagelijks 
bestuur van de Euregio Rijn-Waal een memo ingediend met het verzoek dit in de Euregioraad te 
bespreken. De voorzitter verzoekt de heren Brandts en De Gram om het memo aan de leden van de 
raad toe te lichten. 
 
De heren Brandts en De Gram lichten het memo toe en zijn vervolgens beschikbaar voor het 
beantwoorden van vragen. 
 
Burgemeester Ton Heerts merkt namens de gemeente Apeldoorn op dat er ook samenwerking zou 
moeten worden gezocht met andere partijen en verwijst hierbij naar de Stedendriehoek en de Groene 
Metropoolregio. 
 
De burgemeester van Stadt Kleve stelt voor om dit eventueel te koppelen aan andere initiatieven of 
om met andere initiatieven samen te werken. 
 
De gemeente Wageningen vraagt op welke specifieke doelgroepen het initiatief zich zou moeten 
richten. 
 
De heer Van der Linden van gemeente Mook en Middelaar wijst erop dat het initiatief nog in de 
kinderschoenen staat en dat het daarom raadzaam is dat de Euregio Rijn-Waal het voortouw neemt 
om het initiatief verder uit te werken. 
 
Ook de gemeente Overbetuwe juicht het initiatief toe, maar wel met de vraag welke rol Arnhem en 
Nijmegen in het hele proces zouden willen spelen. 
 
Wethouder Maurits van der Geijn van de gemeente Arnhem benadrukt nogmaals dat het initiatief erg 
belangrijk is voor Arnhem en vult aan dat het wel doelgericht moet worden versterkt. 
 
De heer Ingo Brohl, Landrat Kreis Wesel, stelt voor om de standpunten als basis met een euregionale 
context aan de afzonderlijke bestuursniveaus voor te leggen.  
 
De burgemeester van Stadt Duisburg verwelkomt het initiatief met euregionale context. Het dagelijks 
bestuur zou de ontwikkeling van een gezamenlijk concept kunnen bespreken om meerwaarde te 
bereiken. 
 
Tot slot antwoordt de heer Brandts dat de doelgroep bestaat uit de leden van de Raad en daarbuiten. 
Ter verdere voorbereiding zijn de aanvragers graag bereid een werkgroep te vormen. 
 
Besluit: 
Het onderwerp waterstof wordt verder uitgediept. In welke vorm dat precies zal zijn, wordt verder 
besproken in het dagelijks bestuur. 
 



 
 
Punt 6 Stand van zaken Interreg VI 
 
De voorzitter geeft het woord aan de heer Kochs, die dit agendapunt kort toelicht. 
 
De heer Kochs schetst de stand van zaken van het Interreg VI-programma. 
 
De heer Bruls dankt de heer Kochs voor zijn betoog en stelt de leden van de raad in de gelegenheid 
vragen te stellen. 
 
De heer Riesmeijer, gemeente Wageningen, merkt op dat de ontwikkeling vergeleken met de 
beginfase zeker positief is. 
 
De heer Kochs beaamt dit en geeft aan dat in de meeste gevallen aanloopproblemen te verwachten 
zijn. Intussen hebben alle RPM's in het gehele programmagebied zich echter goed weten aan te 
passen aan de nieuwe situatie. Door een intensieve dialoog te voeren met de projectdragers en de 
programmapartners slagen de RPM's er steeds beter in om projecten van hoge kwaliteit aan de 
besluitvormingsorganen voor te leggen. 
 
Er zijn geen andere vragen of kanttekeningen over dit onderwerp. 
 
Besluit: 
Kennisneming 
 
Punt 7 Financiën (begroting 2024) 
 
De voorzitter verwijst hiertoe naar de vooraf verzonden begroting (Haushaltssatzung en 
Haushaltsplan). Hij geeft aan dat de financiële situatie het nog steeds toelaat om eigen 
projectactiviteiten uit te voeren, zoals de scholenwedstrijd, het Euregionale arbeidsmarktplatform en 
de Euregio-Wegwijzer. Deze activiteiten worden gefinancierd uit een niet langer benodigde reserve. 
Ook de structurele verhoging van de ledenbijdragen en de opname van Stadt Dinslaken zorgen voor 
meer financiële armslag. 
 
Mevrouw Waltraud Knoor van de Euregio Rijn-Waal is beschikbaar voor het beantwoorden van vragen 
over de begroting voor 2024. 
 
Er worden geen vragen gesteld. 
 
Ten slotte verzoekt de voorzitter om goedkeuring van de begroting (Haushaltssatzung en 
Haushaltsplan) voor 2024, inclusief de bijlagen. 
 
Besluit: 
De begroting (Haushaltssatzung en Haushaltsplan) voor 2024 inclusief bijlagen wordt unaniem 
goedgekeurd. 
 
Punt 8 Grenslandagenda en Grenslandconferentie 
 
De voorzitter geeft het woord aan de heer Kochs, die kort de belangrijkste punten van de 
Grenslandagenda toelicht. 
 
Er komt een inleidend hoofdstuk met een overzicht van de grensregio en een visie voor de grensregio. 
Er worden enkele zeer specifieke doelen geformuleerd die het komende jaar moeten worden 
gerealiseerd. Deze doelen hoeven niet onder bepaalde thema's te vallen, zoals tot nu toe het geval 
was. Een laatste hoofdstuk behandelt verkenningen van nieuwe thema's en doelen die nu nog niet 
geschikt zijn om in de Grenslandagenda te worden opgenomen, maar die in de toekomst wellicht in 
het kader van de Grenslandagenda kunnen worden opgepakt.  

De vijfde Grenslandconferentie NL-NRW vindt plaats op 6 december 2023 in De Vereeniging in 
Nijmegen. Omdat de Grenslandconferentie dit jaar haar 5-jarige bestaan viert, is er voor het eerst een 
dagvullend programma. Tijdens het ochtendprogramma kunnen de verwachte 400 deelnemers 



meedoen aan verschillende workshops en excursies. Er zullen onder andere workshops worden 
gehouden over de grenslandthema's arbeidsmarkt, onderwijs, veiligheid en mobiliteit. Bovendien 
worden er verschillende workshops georganiseerd die de bezoekers kennis laten maken met 
Nijmegen als grensstad. Ook bestaat de mogelijkheid om in het kader van de excursies Interreg-
projecten in de Euregio Rijn-Waal te bezoeken. 

Parallel aan dit alles vindt aan het begin van de middag een stuurgroepvergadering plaats, waarbij de 
Minister für Bundes- und Europaangelegenheiten und internationale Angelegenheiten des Landes 
Nordrhein-Westfalen, de minister van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties, de Commissarissen 
van de Koning van de provincies Overijssel, Gelderland en Limburg en de Regierungspräsidentinnen 
van de Bezirksregierungen Münster, Köln en Düsseldorf aanwezig zijn, alsmede de voorzitters van de 
vier Euregio's van NL-NRW. Tijdens deze bijeenkomst worden de Grenslandagenda 2024 en de 
winnaars van de Grenslandprijs officieel vastgesteld. 

Ton Heerts, burgemeester van de gemeente Apeldoorn, noemt in het kader van het onderwerp 
veiligheid de bouw van een brandweerkazerne vlakbij de grens in de Veiligheidsregio Noord- en Oost-
Gelderland. Met dit punt dient bij de discussie over veiligheid ook rekening te worden gehouden. 

Besluit: 
Kennisneming 
 
Punt 9 Mededelingen 
 

a) Eindejaarsbijeenkomst 
 
De voorzitter deelt mede dat de uitnodigingen voor de eindejaarsbijeenkomst eind november 
worden verstuurd. 
 
Besluit: 
Kennisneming 
 
b) Vergaderschema 2024 

 
De voorzitter verwijst naar het concept van het vergaderschema voor 2024. Vervolgens noemt 
hij de komende vergaderdata van de Euregioraad, te weten 20 juni 2024 en 28 november 
2024. Hij verzoekt de genoemde data alvast in de agenda te noteren. 

 
Besluit: 
Kennisneming 

 
Niet-openbaar gedeelte 
 
Punt 10 Personele zaken 
 
De voorzitter verzoekt mevrouw De Ruiter voor dit deel van de vergadering de zaal te verlaten. 
 
Aan de leden van de Raad licht hij toe dat het hier gaat om de benoeming van de plaatsvervangend 
secretaris. In overeenstemming met § 7 lid 7 onder f van de statuten van de Euregio Rijn-Waal 
benoemt de Euregioraad de plaatsvervangend secretaris voor een periode van zes jaar. Een Duitse 
secretaris heeft een Nederlandse plaatsvervanger en vice versa. 
 
Het dagelijks bestuur van de Euregio Rijn-Waal heeft in zijn vergadering van 15 september 2023 
unaniem besloten mevrouw De Ruiter als plaatsvervangend secretaris voor te dragen aan de 
Euregioraad. 
 
Besluit: 
Unanieme goedkeuring van de benoeming van mevrouw De Ruiter tot plaatsvervangend secretaris 
voor een periode van 6 jaar in overeenstemming met § 7, lid 7, onder f van de statuten van de Euregio 
Rijn-Waal. 
 



Tot slot feliciteert de voorzitter mevrouw De Ruiter van harte met haar benoeming en wenst haar veel 
succes. 
 
Punt 11 Rondvraag/sluiting 
 
De voorzitter vraagt of er tot besluit nog vragen of kanttekeningen zijn. Dat is niet het geval. De 
voorzitter sluit de vergadering onder dankzegging aan de deelnemers om 15:13 uur.  
 
Daarna volgen voor alle geïnteresseerden een rondleiding door het PAN Kunstforum en een 
afsluitende borrel. 
 
Verslag 
Waltraud Knoor 
4 december 2023 


